



# *SPACEWALKER Volume: 14 Issue: 10*

*Sunday, October 24, 2021*

## ENGLISH

Dear members and friends of the KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY (CYPRUS),

Our next Science Café meeting on October 26, will host Dr Stella Kafka (Executive Director and CEO of the AAVSO (American Association of Variable Star Observers), the USA) with the subject "[What is the deal with Betelgeuse?](#)" All meetings of Science Café sessions are free of charge and everyone can join. Codes and info for the meeting are published on [the website](#).

Booking for [private programs](#) is now available until the end of December. Live the experience of unique planetarium programs, interesting collections of geological samples and space exhibits. Observe with professional telescopes, the planets and other gems of the night sky.

The astronomy course for beginners "[Read the Sky](#)" will take place in November. Due to COVID-19 measures and decrees issued by the Cyprus Government, we will accept bookings for no more than 10 attendees per session. Register now. All participants must follow the measures and present their ID/Passport together with their Safe Pass to be accepted in every session.

The KITION ASTRONOMY ACADEMY for the 2021-2022 has already started. The academy is divided into 3 group courses. The "[Amazing Astronomy](#)" which is especially developed for primary school students, the course "[The Worlds of Astronomy](#)" is applicable for gymnasium students and "[Astronomy Principles](#)" for lyceum students. It is worth to mention that students who attended our previous year's courses have achieved distinctions in the International Olympiads in Astronomy and Astrophysics, the Pancyprian Astronomy Olympiads, and have also participated in international conferences.

We are proud to announce that on the International Observe the Moon Night 2021, we had an exclusive connection with team of Analogue Astronaut Training Center AATC (Poland), where analogue astronauts were isolated from time and natural light. The astronauts held many experiments, but their main experiment was "Privacy in Space". For the first time in history we had the participation of a Cypriot analogue astronaut, MSc Astrophysicist Eleonora Kaiser.

The video will be soon available on our [YouTube channel](#).

If you wish to organize an astronomy or science related educational event feel free to [contact us](#).

***Join our spacewalk...***

Best regards,

*George Troullias*

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS  
Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: [www.astronomycyprus.eu](http://www.astronomycyprus.eu) E-MAIL: [planetarium@cytanet.com.cy](mailto:planetarium@cytanet.com.cy)  
FACEBOOK: <http://www.facebook.com/groups/kition/>





# SPACEWALKER Volume: 14 Issue: 10

Sunday, October 24, 2021

ПО-РУССКИ

Дорогие друзья ПЛАНЕТАРИЯ И ОБСЕРВАТОРИИ КИТИОНА (КИПР),

Наша следующая онлайн-встреча научного кафе 26 октября будет знаковой. На ней выступит д-р Стелла Кафка, исполнительный директор и генеральный директор AAVSO (Американская ассоциация наблюдателей переменных звёзд) США, с темой «[Что случилось с Бетельгейзе?](#)». Эта встреча, как и все в этом году, проходит бесплатно на платформе зум. Приглашаются все желающие. Полный список [прошедших и следующих встреч](#) можно посмотреть на сайте Планетария и обсерватории Китиона.

До конца года можно забронировать [приватную программу](#). В неё входит уникальная программа Планетария на выбор и наблюдения в большие телескопы Обсерватории.

Астрономический цикл для начинающих «[Читай небо](#)» ждёт своих слушателей в ноябре. В соответствии с рекомендациями министерства здравоохранения на цикле может быть не более 10 участников.

Астрономическая академия Китиона в 2021-2022 учебном году начала свои занятия. Она состоит из циклов «[Amazing Astronomy](#)» для младшей школы, «[The Worlds of Astronomy](#)» для гимназистов и «[Astronomy Principles](#)» для лицеистов. Школьники, участвовавшие в работе астрономической академии Китиона в прошлые годы, показали высокие результаты на соревнованиях по астрономии на Кипре и за рубежом, а также успешно делали доклады на школьных конференциях Кипра и международного уровня.

Мы рады сообщить, что на Международной ночи наблюдения Луны 2021 года у нас была эксклюзивная связь с командой Аналогового центра подготовки астронавтов ААТС (Польша), где аналоговые астронавты были изолированы от времени и естественного света. Астронавты провели множество экспериментов, но главным их экспериментом был «Уединение в космосе». Впервые в истории в ААТС участвовала кипрский астронавт-аналог магистр астрофизики Элеонора Кайзер.

Видео этой связи скоро будет доступно на нашем [YouTube-канале](#).

Если вы хотите организовать образовательное мероприятие по астрономии или науке, [обращайтесь к нам](#).

**Присоединяйтесь к нашей космической прогулке...**

С наилучшими пожеланиями,

*George Troullias*

Director, KITION PLANETARIUM & OBSERVATORY

9 Ammochostou Street, Kiti, Larnaca, 7550, CYPRUS  
Contact Phone: + 357 99991111

WEBSITE: [www.astronomycyprus.eu](http://www.astronomycyprus.eu) E-MAIL: [planetarium@cytanet.com.cy](mailto:planetarium@cytanet.com.cy)  
FACEBOOK: <http://www.facebook.com/groups/kition/>

